
ÉS BONA lA RIVALITAT ENTRE cou.esz

Des del meu punt de vista la pregunta no té gaire sentit.

La rivalitat és un fet característic del món casteller. Per exemple,
en el camp de futbolla qüestió està molt més clara: la rivalitat hi

és entre els dos equips. Ara, això no treu que, independentment
del resultat, tots dos hagin fet una bona feina al terreny de joc.
Tornant als castells, crec que això és important, el reconèixer la

bona tasca d' una colla, quan un castell està clavat i es descarrega
sense problemes, independentment de quina colla ho faci. Un

altre tema és quan una colla tira un castell a plaça que es veu de

lluny que no ho té ...

Per mi tots els castells tenen el seu mèrit, siguin grans o

petits. L'actuació a plaça es on es demostra el saber fer de la

colla, davant el públic. La rivalitat amb altres colles té un factor

de motivació dintre de la colla que pot anar molt bé perfer-la tirar

endavant. També representa per molts el "suc" d'una actuació

renyida. No hi veig cap problema en aquests punts que formen

part del món casteller.

Hi ha gent, però, que vol focalitzar el tema de la rivalitat

dintre del negativisme. Penso que el tenir un punt de referència

i rivalitat amb altres colles no trenquen en absolut el sentiment

de germanor que hi és present. Els problemes venen més aviat

per altres camins, quan la colla va de "prepotent", alçant castells

impossibles, i fent pinya a les altres colles de forma massa

dissimulada. I més que un problema de rivalitat això seria un

problema de no entendre què és un castell a plaça.
De cada colla podem dir de "quin peu calça" (si fan pinya

o no a l'actuació) cosa que a mi em sembla inqüestionable,

comptant que ells després també formaran part del teu castell.

Què passa quan cau un castell de la colla rival? Per a

molts és difícil dissimular el somriure, no ens hem d'enganyar.
El fet que caigui un castell a plaça sempre és lamentable, però
si és un determinat castell de la colla rival, ho és menys. Dóna

la possibilitat de passar-los endavant o de tenir més temps per

millorar la pròpia colla. En les relacions entre els coneguts es

dona pe a preguntar si algú ha pres mal, a fer uns copets a

l'hornbro i dir "un altre cp serà".

Per això, reprnent el fil de la pregunta no hi veig cap

problema sempre que es respecti la pròpia colla (fent castells

dintre de les possibilitats) i a les colles restants (fent pinya al seu

castell).

Joan Contreras
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HOLA, QUÈ TAL?

Bé, malament? Com creieu que són els castells que fem?

Bons, dolents? Com creieu que són els castellers que

pugen?, i les pinyes?
Respecte a la primer pregunta, era una petita broma en

forma d'introducció.

Ja parlant més seriosament, pensem que fem bons

castells, tot i els inconvenients que tenim dins la colla. Un dels

problemes evidents, és la nostra situació geogràfica (nord),
allunyada de la terra castellera. Hem de prendre com exemple,
les dues colles de Terrassa, Minyons i Castellers, que han

solucionat aquest prob,ema. Tot i això, creiem que és un

problema fàcil de solucionar, fent que la gent senti i entengui
més els nostres castells. Un handicap important, és la falta de

gent als assaigs, tot i que és remarcable I'esforç de certes

persones que van portant gent a la colla. Hem de procurar que

aquest esforç se'ns transmeti a tots, i així arribar a ser una gran

colla.
Creiem que s 'hauria de fer una comissió encarregada de

buscar un local per la colla, tot i que sabem que trobar un local

de les condicions necessàries és una complicada empresa.

Molta gent dirà que hem trigat a consolidar els castells de

set, però tenint present els problemes abans esmentats, i

pensant que només fa tres anys que ens ho prenem en serio,
creiem que hem anat força depressa però no hem d'aturar

aquest ritme i aar de cara als castells de set i mig i els de ...

Un altre tema remarcable, és la gent que fa el castell.

Respecte a les pinyes, hem de dir que estan força bé, però hem

d'aprendre a fer silenci i a perdre tota la histèria que hi ha quan

es prova un castell" nou. Hem de felicitar per la seva tasca, als

caps de pinya.
Un problema que veiem, és que hi ha gent que puja

perquè té reputació dins la colla. És probable que hi hagi gent
més capacitada, però que no té tantes probabilitats de pujar per
manca d'aquesta reputació. Tot això és una rabieta que esperem

no sextengui a la resta de la colla perquè podria portar problemes
més greus.

Agraïm als membres de la revista "El Pati", que ens

publiquin aquest escrit, esperem que gairebé ningú no s'enfadi

i que la gent ens entengui.
Desitgem sentir, de tot cor, i ben aviat: QUINTS AMUNT!

Oscar Mora

Cesc de Haro
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